
Pochovávaním basy sa končí obdobie veselosti a bujarosti – dojedia sa sladké dobroty typické 
pre toto obdobie – fánky, šišky a končia sa zábavy, svadby a zabíjačky. Fašiangový sprievod masiek 
sa stal tradičným aj pre našu obec. Tento rok sa konal v sobotu 14. februára 2015 a začínal sa nezvy-
čajne - na Pláni. Pokračoval dedinou, zastavoval pocestných na autách a žiadal „mýto“. Na svojich 
zastávkach obveseľoval občanov svojim programom, za čo si účinkujúci odniesli výslužky v podobe 
klobások, slaninky, koláčov... Konečná zastávka bola pred obecným úradom, kde sa podávali fašiangové 
zabíjačkové špeciality. Starým zvykom je symbolicky a veselo pochovávať basu alebo iné hudobné 
nástroje, čo znamená koniec muziky a zábavy. V období od Popolcovej stredy až do konca pôstu 
sa podľa kresťanských tradícií neorganizujú žiadne zábavy, ľudia sa takto pripravujú na slávenie 
Veľkej noci. Je vhodné a dnes znovu moderné počas pôstu zriecť sa niektorých lákadiel a urobiť 
čosi užitočné pre svoje zdravie – zriecť sa, alebo aspoň obmedziť sladkosti, alkohol, cigarety, kávu.

Text - Ing. Tatiana Sasková,  Foto – Alena Rušová

Karneval v našej MŠ zažili deti dňa 11.2.2015. Trieda premenená na dedinku šmoulov očakávala 
deti. Pani učiteľky šmoulinky a deti v maskách rozprávkových postáv prichádzali do triedy za sprievodu 
hudby. Po úvodnom kole karnevalovú atmosféru spríjemňoval a deti zapájal do aktivít spievajúci ujo 
horár. Tento hral deťom na akordeóne a na gitare. Nakoniec karnevalu sa každá maska predstavila 
Šmoulinke začo bola odmenená potleskom. Všetky masky boli rovnako krásne a zaslúžili si rovnakú 
odmenu darčekom. Nezaháľali ani rodičia, ktorí pre deti pripravili pekné masky aby tak ich deti boli 
šťastné a spokojné. Fašiangovým občerstvením karnevalu boli šišky pre všetkých zúčastnených.

Text a foto - Darina Halmová, riad. MŠ

KNIHA A JEJ HODNOTA
Človeka si dnes úplne získal internet, film, 

televízia (papučová kultúra) a pomaly vytlačili 
knihu z rebríčka kultúrnych hodnôt. A predsa sa 
dobrý čitateľ aj po najvernejšom televíznom či 
filmovom prepise vracia ku knihe. Výjavy z tele-
víznej obrazovky sú len akousi kulisou. Tlačené 
slovo účinkuje mocne, strhujúco, podmaňuje si 
človeka. Veď kniha nielen pobaví, ale ho aj pre-
tvára a vychováva. Kniha ťa spojí s minulosťou, 
odkryje ti nepoznané v prítomnosti a dáva tušiť 
do budúcnosti. Náš názor o spoločnosti, prírode, 
živote, je tou spoľahlivou smernicou vo všetkých 
chvíľach života.

Kníh je nesmierne množstvo. Vedieť si z neho 
vybrať je polovica úspechu. Čítanie pomáha 
mysleniu.

Každý človek, ktorý sa chce venovať vzdelá-
vaniu, mal by mať vlastnú knižnicu. Základným 
fondom v knižnici by mali byť encyklopédie, 
slovníky, odborná literatúra, beletria a poézia 
obľúbených autorov. Žijeme vo svete nabitom 
a zaplnenom miliónmi myšlienok. Najväčšiu časť 
poznatkov nájdeme v knihách.

Dnes už niet takmer nijakej ľudskej činnos-
ti, o ktorej by neexistovala odborná literatúra. 
Moderný človek by si mal preto uvedomiť, keď 
prichádza do styku s nejakým problémom či 
úlohou, že vždy môže siahnuť do obrovskej zá-
sobárne vedomostí, ktoré predstavuje písané 
slovo, lebo ani na internete nie je všetko.

Mesačník občanov Veľkého Klíža číslo 2. rok 2015 ročník XX.

SVETLO SLÁVY
Každoročne na Druhú pôstnu nedeľu 

čítame evanjeliovú správu o premenení Pána 
Ježiša. Svätý Matúš o tejto udalosti píše: Ježiš 
vzal so sebou Petra, Jakuba a jeho brata Jána 
a vyviedol ich na vysoký vrch do samoty. Tam 
sa pred nimi premenil. Tvár mu zažiarila sťa 
slnko a odev mu zbelel ako svetlo. Vtom sa 
im zjavil Mojžiš a Eliáš a rozprávali sa sním. 
Vtedy Peter povedal Ježišovi: ,,Pane, dobre 
je nám tu...“ (Mt 17, 1n).

Týmto trom apoštolom Pán Ježiš odhalil 
niečo zo svojej nebeskej slávy. Bol to záblesk 
toho svetla slávy, ktoré ich čakalo v nebeskej 
blaženosti. Svätý Augustín k tomu píše: „Apoš-
tol Peter zakúsil len kvapku Božej vznešenosti, 
keď uzrel na hore Spasiteľa vo svetle slávy, 
pretože Ježišova velebnosť na hore sa nedá 
ani prirovnať k jeho sláve a velebnosti v nebi. 
A predsa pri pohľade na osláveného Spasiteľa 
Peter zvolal: Dobre je nám tu.“

Táto udalosť na vysokom vrchu posilnila 
vieru apoštolov. Svätý Peter to dosvedčuje 
vo svojom druhom liste takto: „Sami sme 

(Pokračovanie na str. č. 2)

(Pokračovanie na str. č. 2)

FAŠIANGY Už sa fašiang kráti, 
už sa nenavráti...

ŠMOULOVÝ KARNEVAL V MŠ



Knižnice sú v každom meste a takmer v každej 
dedine. Aj v dedine, kde žijem, je veľmi dobre 
vybavená knižnica. Sú v nej literárne diela do-
mácej i svetovej literatúry. Stále je obohacovaná 
novými a zaujímavými „trhákmi“. V knižnici často 
pozorujem pohyb návštevníkov a na moje pre-
kvapenie som postrehla, koľko mládeže a detí sa 
tam premelie. V knižniciach pracujú kvalifikovaní 
knihovníci, ktorí vedia čitateľom poradiť a usmer-
niť ich čitateľské záujmy. Často zvažujeme, ktorú 
knihu si kúpime. Slová klasika hovoria, že kniha, 
ktorú si nechceme prečítať dva razy, nie je hodna 
nášho záujmu. Príležitostí na kúpu novej knihy 
je v roku vždy dosť.

Aj medzi moje najmilšie a najobľúbenejšie 
darčeky patria knihy.

Učme sa z kníh. V nich uložili najvzácnejší 
duchovia ľudstva svoje poznanie.

Anna Kňazeová
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Budúci prváci v ZŠ Veľký Klíž
Dňa 11.2.2015 bol vykonaný zápis detí do prvé-
ho ročníka základnej školy na školský rok 
2015/16. Zapísaní boli:
Tímea Gendiarová, Olívia Gúcka, Sofia 
Hlavačková, Michal Hudok, Kristián Kňa-
ze, Patrik Kňaze, Paulína Králová, Samuel 
Kubala, Lukáš Remeň, Olívia Smatanová, 
Karol Spišák, Juraj Šimon, Natália Valná.
Už teraz sa tešíme na stretnutie v septembri.

 Mgr. Jana Hudoková, riaditeľka ZŠ

OSPRAVEDLNENIE
Ospravedlňujem sa touto cestou všetkým, 

ktorých som menovite nespomenula v poďa-
kovaní sa za aktivitu pri obecných akciách v de-
cembrovom čísle Nového Clusu. Veď kto robí, 
robí aj chyby. 

Mária Šusterová 
predsedníčka kultúrnej a športovej komisie

Ako obyčajne, aj v tomto roku sme deťom urobili radosť a pripravili sme školský karneval plný 
zábavy, súťaží a tanca. Rozlúčili sme sa pred jarnými prázdninami ako sa patrí a v piatok 13.2.2015, 
sme spolu s rodičmi, starými rodičmi a súrodencami hádali, ako sa volá maska, pod ktorou sa ten 
či onen skrýva. Deti sa nám pekne predstavili, zatancovali a ako obyčajne, pani učiteľky pripra-
vili súťaže, ktoré sú z celého karnevalu 
najzábavnejšie. Tí úspešní boli odme-
není sladkosťami a neúspešného sme 
ani nemali. Za námahu, ktorú vynaložili pri vymýšľaní masky, boli všetci odmenení vecnou cenou, 
ktorú si vyžrebovali v „tombole“. Nikto neodišiel naprázdno a myslím, že na budúci rok sa znovu 
všetci stretneme, aby sme sa dobre zabavili.

 Mgr. Jana Hudoková, riaditeľka ZŠ Veľký Klíž

Dňa 16.februára2015 oslávil náš otec, 
dedko a pradedko Štefan Poliačik 

z Ješkovej Vsi životné jubileum 80 rokov. 
Všetko najlepšie, veľa zdravia, šťastia a ro-
dinnej pohody prajú syn a dcéra s rodinami. 
Ku gratulácii sa pripájajú malí pravnúčikovia 
Jakubko, Adamko a Samko.

Krásne životné jubileum – 80 rokov 
oslávila 28.februára naša krstná ma-

ma Oľga Bielichová (rod. Krajcová). K na-
rodeninám jej prajeme všetko najlepšie, 
pevné zdravie, hojné Božie požehnanie.  

Krstné deti s rodinami.

P O Ď A K O V A N I E
Stíchlo navždy srdce zlaté,
zhasol na tvojich očiach svit,
ťažko sa nám bude tu
bez Teba, starký náš, žiť...

Dňa 26.decembra 2014 nás vo veku 
77 rokov navždy opustil náš milovaný 
manžel, otec a starký  K a r o l  L a u k o
Touto cestou chceme poďakovať všetkým, ktorí ho 
sprevádzali na jeho ceste do večnosti.

„Nezomrel som, lebo viem, že budem žiť
stále v srdciach tých, ktorí ma milovali.“

S láskou v srdci smútiaca rodina.

S P O M I E N K A
Už len kyticu kvetov z lásky mu na hrob môžeme dať,
modlitbu tíško odriekať a s láskou v srdci spomínať.
Dňa 7.2.2015 sme si pripomenuli 25. výročie úmrtia 
nášho drahého manžela, otca, starého otca a pradeda

Ve n d e lí n a M ať aš ej e
z Ješkovej Vsi.

S láskou v srdci spomínajú 
manželka a dcéry s rodinami.

S P O M I E N K A
Mama, to slovo je cennejšie,  
ako hocijaké iné na svete,
keď ťa už niet, rúti sa nám svet.
Spi sladko, snívaj svoj večný sen,
v spomienkach sme pri Tebe každý deň.

Dňa 19.februára 2015 sme si pripomenuli smutné 6. 
výročie, čo nás navždy opustila naša milovaná mamička, 
manželka, dcéra a babinka Mária Poliaková
S láskou spomínajú mamička, manžel a dcéry s rodinou.

 
V mesiaci február 2015 oslávili svoje jubileum títo 
naši spoluobčania:
Zuzana Beňová Klíž 22 50 rokov
Milan Bielich Kl. Hradište 221 50 rokov
Miloš Marko Klíž 31 60 rokov
Jozef Pauček Klíž 213 60 rokov
František Meluš Klíž 88 60 rokov
Pavel Bielich  Klíž 258 60 rokov
Oľga Bielichová Klíž 161 80 rokov
Z najstaršej generácie našich spoluobčanov v mesiaci 
február 2015 oslávili svoje narodeniny:
Alojz Kňaze  Kl. Hradište183 81 rokov
Mária Švecová  Kl. Hradište 60 81 rokov
Rudolf Sasko  Kl. Hradište 121 85 rokov
Všetkým oslávencom srdečne blahoželáme a prajeme 
im predovšetkým pevné zdravie, Božie požehnanie 
a spokojnosť v kruhu svojich najbližších.

Redakcia Nového Clusu
a pracovníci obecného úradu

2.2.2015 Michaela Dolná, rodičia Mgr. Zuzana a Mário
8.2.2015 Adam Kňaze, rodičia Zuzana a Peter

14.2.2015 Darina Krafčíková a Tomáš Bielich

• • • • •

boli svedkami velebnosti nášho Pána Ježiša Krista na svätej hore. Preto tým pevnejšie veríme...“ 
(2 Pt 1, 16-19).

Z listov, ktoré nám napísali apoštoli, spoznávame, ako pevne verili v nebo. Napríklad svätý 
Ján píše: „Milovaní, už teraz sme Božími deťmi, ale ešte sa neukázalo, čím budeme. Vieme, keď 
sa to ukáže, že budeme podobní jemu, lebo ho uvidíme takého, aký je“ (1 Jn 3,2). Svätý Pavol 
pri pomyslení na nebo dokázal znášať aj najťažšie utrpenia. Napísal o tom takto: „Súdim však, že 
utrpenia terajšieho času sa nedajú prirovnať k tej sláve, ktorú budeme mať v nebi“ (Porov. Rim 8,18).

Táto udalosť pozýva aj nás zamyslieť sa, ako je to s našou vierou v nebo. Alebo aké predstavy 
máme o nebi. V bežnej reči nazývame nebom modrú oblohu. Sú to vrstvy vzduchu, ktoré sa nám 
za slnečných dní z diaľky zdajú modré. Nebo v náboženskom význame nie je dajaké miesto, ale 
je to nevýslovne šťastný duševný stav po smrti. Náš ľudový výraz „cítim sa ako v nebi“ vyjadruje 
určité šťastné duševné rozpoloženie. Chceme tým výrazom vyjadriť, že nám je dobre, že sme 
šťastní, veselí, bezstarostní.

Nebo sa neviaže na určité miesto nad oblakmi alebo vo vesmíre. Nie je ani hore ani dole ani 
napravo ani naľavo. Nebo je nekonečná radosť z možnosti žiť s Bohom, s Otcom, Synom a Duchom 
Svätým. Žiť bez obavy, že by sa táto radosť niekedy skončila. Teda je to stále trvajúci a pritom 
vždy nový zážitok nevýslovného šťastia vo svetle slávy.

Nebo je cieľ nášho života, k nemu kráča Cirkev i celé ľudstvo. Na zemi ani vo vesmíre nejestvuje 
nijaký väčší a vznešenejší cieľ. Túžba po nebi je sila, ktorá je schopná premôcť aj najväčšie ťažkosti 
nášho zemského života. Večný život v nebi si pripravujeme statočným šľachetným kresťanským 
životom na zemi; životom, ktorým vytvárame ovzdušie lásky a pokoja v našom okolí.

Čakanie na večný život v nebi, túžba po ňom, neoslabuje budovanie lepšieho života na zemi. 
Práve naopak - ešte viac nás povzbudzuje k snahe zlepšovať životné okolnosti našich blížnych, 
skrášľovať a spríjemňovať im cestu k večnému cieľu. Tak sa náš život stane akousi predsieňou 
nebeskej blaženosti.

Rok svetla nám pripomína význam, hodnotu a potrebu svetla pre náš zemský život. Neza-
budnime však, že všetky svetlá tohto sveta raz zhasnú. A zostane len svetlo nebeskej slávy. Sami 
si rozhodujeme o tom, či bude svietiť aj pre nás.

Mons. Anton Kováčik, správca farnosti

S V E T L O  S L ÁV Y  (Dokončenie zo str. č. 1)

KNIHA A JEJ HODNOTA
 (Dokončenie zo str. č. 1)

KAŽDOROČNÝ KARNEVAL
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P O Z V Á N K Y
Kultúrna komisia vo Veľkom Klíži pripravuje

VEĽKONOČNÚ VÝSTAVU
v nedeľu 29.3.2015

v zasadačke Obecného úradu 
v čase od 13,oo do 18,oo hod.

Exponáty tam môžete priniesť v sobotu 
28.3.2015 od 15,o do 18,oo hod.

Tešíme sa na vašu účasť.
•  •  •  •  •  •  •  •  •  •

KST Ostrá Veľký Klíž pozýva všetkých 
priaznivcov aktívneho pohybu v prírode 
na v poradí štvrtú oficiálnu akciu tohto 
kalendárneho roka. Uskutoční sa v nedeľu 
15.marca. Plánovaná trasa CHOTENOVEC 
- HOLIENOVÁ - KRNICE. Zraz účastníkov 
tradične pri jazierku Lázeň o 10,00 hod.

 Ešte vo vianočnom čísle sme uverejnili článok 
o vydaní básnickej zbierky Jána Badáňa. Pri 
prezeraní ponúk dvoch prominentných kníh-
kupectiev na internete sme zistili, že zbierku 
Voňavé lásky majú vo svojej ponuke v Martinuse 
aj v Panta Rhei !
 S radosťou zaznamenávame, že už od 12.
januára 2015 sa cvičí v telocvični ZŠ Veľký 
Klíža to dvakrát v týždni, vždy v utorok 
a vo štvrtok o 18,30 hod. pod vedením Jany 
Grežďovej z Topoľčian. Cvičenie je zamerané 
na posilnenie svalov chrbta a vnútorných 
brušných svalov.
 V sobotu 7.februára 2015 v čase od 7,oo – 
22,oo hod. sa v Slovenskej republike konalo 
referendum o ochrane rodiny. V dvoch okrskoch 
v našej obci bolo do zoznamov na hlasovanie 
zapísaných 762 oprávnených občanov. Refe-
renda sa zúčastnilo 227 oprávnených občanov, 
čo je 29% z celkového počtu oprávnených 
občanov. Všetky odovzdané hlasovacie lístky 
boli platné.
 V pondelok 23. februára sa na výročnej 
schôdzi stretlo 18 členov Jednoty dôchod-
cov Slovenska v zasadačke obecného úradu. 
Zhodnotili uplynulý rok. Za predsedníčku 
si opäť zvolili Emíliu Bielichovú.
 V utorok 24.2.2015 bol v športovej hale 
v Prievidzi program venovaný sviatku žien - 
MDŽ. Moderovali ho Katka Brychtová a Martin 
Nikodým, ktorí hľadali ideálneho muža. Hlavný-
mi hosťami boli Róbert Fico a Róbert Kaliňák, 
ktorí všetkým ženám zaželali zdravie, šťastie 
a hlavne lásku. Duše žien pohladkali svojím 
spevom La Gioia, žilky nám rozihrali Čarovné 
ostrohy a nakoniec sme si zaspievali známe 
hity spolu s Vašom Patejdlom. Z našej obce 
sa spolu so starostkou obce tohto podujatia 
zúčastnilo takmer 40 žien.

Informácie zozbieral, napísal a zostavil 
Peter Maťašeje

POĽOVNÍCI PLESALI 
AŽ DO BIELEHO RÁNA

Poľovnícke združenie Vrch Hora v našej ob-
ci ani v tohtoročnej plesovej sezóne nepretrhlo 
niť tradície a opäť usporiadalo reprezentačný 
poľovnícky ples. Tento rok to už bol v poradí 
22. Konal sa v sobotu 7.februára 2015 v miest-
nom kultúrnom dome. Tento ples sa teší veľkej 
obľube a ako sľubovala pozvánka, bol naozaj 
reprezentačný.

Je ťažké zvýšiť úroveň plesu, pretože poľov-
níci od samého začiatku tejto peknej tradície 
nastavili latku veľmi vysoko. No darí sa im každý 
rok vymyslieť niečo nové a ples ozvláštniť. 
Tento rok to bola výstavka ulovených trofejí 
za uplynulý rok vo vestibule KD.

Hostí ešte pred vstupom do KD vítali štyri 
horiace ohníky, sála je každoročne vyzdobená 
nielen trofejami ale i bohatou zeleňou. Tento 
rok napadol pred plesom sneh a tak zabezpečiť 
stromčeky bola veru namáhavá úloha. Ale 
o tom by najlepšie vedeli porozprávať samotní 
poľovníci. Na plese nikdy nechýbajú poľovníc-
ke špeciality, kvalitné víno a tradične bohatá 
tombola. Hlavnou cenou v tombole bol LCD 
televízor. Večera, na ktorej sa spolupodieľali 
kuchárky Mária Šusterová, Mária Hlaváčeková 
a Tatiana Hudoková 
lahodila nielen chu-
ťovým pohárikom, 
ale aj oku.

Do tanca mala 
hrať hudobná skupi-
na Experti, avšak pre 
dopravnú nehodu 
sa nemohli plesu zú-
častniť. Na plese hral 
RYTMIK. Skupina 
hrala tak výborne, 
že poľovníci plesali 
až do rána bieleho. 
Na počúvanie hrala 
cimbalová muzika 
z Poluvsia a kto mal 
chuť, mohol si s nimi 
aj zaspievať.

Anna Húdoková

Kŕmenie lesných zvierat 
a sánkovačka

V utorok 27.januára 2015 deti našej MŠ vo 
Veľkom Klíži mali opäť výnimočný deň. Komu 
z rodičov a starých rodičov to povinnosti do-
volili zúčastnil sa vychádzky do lesa s nami. 
Spoločne sme sa postarali o lesné zvieratká. 
Deti priniesli zvieratkám samé dobroty a neza-
budli ani na vtáčiky, ktorým originálnu potravu 
priniesla Emka Beňová - zrniečka vo valčekoch 
sadla. Po odovzdaní potravy zvieratkám, sme 
sa porozprávali, zahrali, zaspievali. Napadnutý 
sneh, na ktorý sme čakali, sme využili na spo-
ločnú sánkovačku. Ďakujem všetkým rodičom 
a starým rodičom, ktorí nás podporili svojou 
účasťou a urobili tak radosť svojim deťom, 
vnúčatkám a zároveň pomohli ľahšie zvládnuť 
túru s deťmi.

Darina Halmová, riad. MŠ Veľký Klíž

■ Cvičenie im prospieva...  Foto – Alena Rušová

■ Fašiangový sprievod sa pred obecným úradom odfotografoval aj s Martou Ježovou, dlhoročnou 
„maskotkou“ dobrovoľných „basistov“. Pani Ježová oslávila v týchto dňoch svoje narodeniny 
a privítala možnosť zabaviť sa so svojimi „kolegami“, čo si náležite vychutnala. Touto cestou 
vyjadruje poďakovanie za milé stretnutia a gratulácie, ktoré ju potešili. Foto – M. Šusterová

Udalo s t i,  Pos t r eh y  a  Nov ink y
s l o v om a  o b razom v  sk ra tk e



Nový Clus zažíva svoje dvadsiate narodeniny. Je to už pomerne dlhá doba, čo 
verejnosť v klížskej doline, ale i rodáci žijúci v rôznych častiach Slovenska a sveta 
prostredníctvom nášho mesačníka majú možnosť sledovať dianie v mieste, odkiaľ 
pochádzajú a s ktorými ich spája mnoho prežitého. Možno aj preto, ale nielen preto, 
sme sa rozhodli oživiť jeho stránky rozhovormi s ľuďmi, ktorí ho čítajú ďaleko od svojho 
rodiska, a ktorí sú zároveň našimi významnými rodákmi šíriacimi dobré meno svojej 
obce ďaleko za jej hranicami. Nový pravidelný seriál, vždy s inou významnou, alebo 
zaujímavou osobnosťou, bude mať názov

Rozhovory Petra Maťašeje

JOZEF GERŠI NA KLÍŽ NIKDY NEZABUDOL
Keď sme v redakcii Nového Clusu dostali koncom 
roku 1997 zo Spišskej Novej Vsi pekný list o jeho 
odosielateľoch som nevedel nič. Boli to manželia 
Geršiovci. V nasledujúcich rokoch sa však naša 
korešpondencia rozrástla. Náš rodák Jozef Ger-
ši (narodený 8.10.1924) sa stal od roku 2002 aj 
občasným prispievateľom Nového Clusu a stále 
patrí - aj vo svojich deväťdesiatich rokoch - k našim 
spolupracovníkom. Jeho bohatá korešpondencia, 
vzácne poznatky a spomienky nám celé roky 
pomáhali a pomáhajú pri tvorbe našich novín. 
Rozhodovať sa, koho prvého osloviť na rozhovor 
preto vôbec nebolo ťažké....
• Pán Gerši, ideme sa rozprávať o Vašom ro-
disku. Ste známy ako roduverný Klížan. Čo 
prvé Vás napadne, respektíve na čo prvé si 
spomeniete, keď sa povie Veľký Klíž ?
„ Ako prvé ma napadne stará škola, románsky kosto-
lík , kaplnka na Klíži , Hôrka , Vyčoma a nemôžem si 
nespomenúť na vyše storočné lipky pred kostolom“ .
• Do koľkých rokov ste žili vo svojom rodisku?
„ Vo svojom rodisku som žil do pätnástich rokov. 
Potom nasledovalo štúdium:
Obchodná škola v Bratislave, Vysoká škola politická 
a sociálna Praha/Brno – nedokončená, pretože 
v roku 1949 v rámci politických previerok na vy-
sokých školách som bol nútený odísť, tak aj môj 
bratranec Rudo Spišiak a Jozef Deviatka z Hradišťa. 
Pedagogická škola Nitra a Košice.
Zamestnanie:
Školstvo (1951-1986) – školy v obciach Bošany, Kláto-
va Nová Ves, Harichovce a v meste Spišská Nová Ves.

• Je dobre známe, že so svojím rodiskom udr-
žiavate dlhoročné kontakty. My v redakcii 
Nového Clusu to môžeme len potvrdiť. Okrem 
rodiny a príbuzných kto bol a je pre Vás vo 
Veľkom Klíži blízky? Na koho najradšej spo-
mínate a prečo?
„Najradšej spomínam na Ing. Jozefa Benku, Jozefa 
a Ruda Kredatusa, lebo boli moji najlepší kamaráti 
a na všetkých spoluhráčov z futbalu a to: Jozef 
Marko, Emil Marko, Anton Duda, Emil Dobiaš, ako 
aj na Antona Benku, Pavla Mravca, Gusta Dostála 
-pekára. Tiež si spomínam na Ing. Františka Neštep-
ného-priateľa, lesného inžiniera. Nezabúdam ani 
na organistu, vynikajúceho divadelníka, hudobníka 
a režiséra Jozefa Mladoňa“ .
• Kto sú podľa Vás najvýznam-
nejší rodáci z Klíža a z celej klíž-
skej doliny?
„Podľa mňa sú najvýznamnej-
ší rodáci z Klíža a klížskej doliny 
Prof. MUDr. Rudolf Korec DrSc. - kto-
rý bol zakladateľom prvej sloven-
skej diabetologickej spoločnosti, 
Prof. Florián Hodál z Ješkovej Vsi, 
ktorý bol pedagógom, historikom 
a  organizátorom múzejníctva 
a Doc. Ing. Ján Sasko CSc.. Ladislav 
Ťažký síce nebol rodákom z obce, 
je však pochovaný na cintoríne 
v Klížskom Hradišti a keď navšte-
vujem hroby svojich blízkych vždy 
sa pokloním aj pri jeho hrobe“ .
• K osobitostiam Veľkého Klíža patria jeho 
pamiatky (románsky kostolík, pamiatky na Vr-
chore,...) a bohatá história. Vnímala to tak 
verejnosť v časoch, keď ste boli mladý a žili 
vo svojom rodisku?
„Teraz trošku veselšie, čo sa týka románskeho kos-
tolíka. V mojej mladosti to bola ruina ( zrekonštru-
ovaná v rokoch 1936-1939), ktorá slúžila mladým 
každú nedeľu pred omšou na úkryt, kde hrávali 
karty. Keď sa to dozvedel vtedy ešte mladý farár 
Emil Jánoš, naháňal ich na omšu do kostola. Naši 
občania v tom čase si asi neuvedomovali význam 
historických architektonických pamiatok. Na Vrch 
Hore sa schádzali učitelia z celej klížskej doliny 
za účelom spoločenského vyžitia“ .
• Mentalitu Hradišťancov a Klížanov pomerne 
expresívne opísal vo svojej dobe (začiatok 
20.storočia) kňaz Anton Velcsay. Aká je podľa 
Vás? V porovnaní povedzme s povahovými 
rysmi ľudí žijúcimi na Spiši.
„Klížania podľa môjho názoru sú srdeční ľudia s dob-
rým srdcom a v súčasnosti vzdelaní. V minulosti som 
však zažil v dôsledku politického režimu aj správanie 

takých občanov obce, ktoré malo negatívny vplyv 
nielen na moje pracovné zaradenie, ale následky 
niesli ešte aj moje deti. V Spišskej Novej Vsi bývam 
od roku 1960, cítim sa tu dobre a v tejto lokalite som 
prežil väčšiu časť svojho aktívneho pracovného 
života, ale aj života súkromného. Moje spomienky 
patria aj občanom obce Harichovce, kde som začal 
učiť v roku 1960, po tom čo som sa presťahoval 
s rodinou z Klíža a prijali ma ako svojho“ .

• Patríte k dlhoročným a azda najvernejším 
čitateľom našich novín spomedzi všetkých 
rodákov žijúcich v rôznych končinách Slo-
venska a sveta. Boli ste jeho príležitostným 
dopisovateľom a stále ste aktívnym spolu-
pracovníkom. Nachádzate v Novom Cluse 
ešte vždy niečo, čo Vás poteší?
„Nový Clus je pre mňa niečo viac ako len obyčajné 
noviny, pretože prostredníctvom Nového Clusu som 
duchovne spojený s mojou rodnou obcou a napriek 
tomu, že od roku 1960 som občanom mesta Spišská 
Nová Ves, nikdy som sa neprestal cítiť občanom 
obce Veľký Klíž, ku ktorej mám citový vzťah a pro-
stredníctvom informácií získaných z Clusu žijem aj 
jej život. Aspoň duchovne“ .

• Chceli by ste svojim rodákom prostredníc-
tvom Nového Clusu niečo odkázať?
„Svojim rodákom prajem, aby žili v svornosti, aby 
boli k sebe tolerantní, aby svoju obec mali radi, 
aktívne sa zúčastňovali na jej zveľaďovaní a k tomu 
prajem tak prepotrebné zdravie“.
Ďakujem za rozhovor. Peter Maťašeje
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■ Jozef Gerši v čase svojej mladosti.

■ PhDr. Ján Volný, PhD., primátor mesta Spišská 
Nová Ves prijal Jozefa Geršiho pri príležitosti 
jeho významného životného jubilea.

■ Pri zápise do pamätnej knihy mesta Spišská Nová Ves.



V ÝROČNÉ ROKOVANIE TURISTOV 
AJ S NOVÝM PREDSEDOM REGIONÁLNEJ RADY
Už jedenásť ročnú históriu má za sebou Klub Slovenských 

turistov Ostrá Veľký Klíž. Hodnotiacu Výročnú schôdzu za uplynulý rok vý-
bor klubu naplánoval na sobotu 21.februára. Do malej zasadačky prišlo 48 
ľudí. Okrem iných mohol predseda klubu Vladimír Sasko privítať predsedu 
regionálnej rady KST Topoľčany Pavla Jančeka, starostku obce Ing. Tatianu 
Saskovú a predsedu OŠK Futbalový oddiel Jozefa Bielicha. Po úvodných 
slovách a privítaní všetkých nasledovala Výročná správa, ktorú prečítal 
predseda klubu. Finančnú správu už tradične predniesla pokladníčka klubu 
Dana Smatanová. Za revíznu komisiu podal stanovisko k finančnej situácií 
klubu člen výboru Emil Sasko. Po reči čísiel nasledoval veľmi milý a pekný 
bod programu. Výbor klubu sa rozhodol poblahoželať svojim členom a člen-
kám, ktorí oslávili v uplynulom roku svoje životné jubileum. Škoda len, že 
všetci prítomní neboli. A tak preplnená malá zasadačka kultúrneho domu 
tlieskala Antonovi Chvojkovi a Margite Hudákovej, členke klubu z Topoľčian. 
Dôležitým bodom rokovania turistov bolo aj prednesenie a priblíženie plánu 
činnosti na tento rok. V diskusií pozdravila turistov krátkym príhovorom 
starostka obce. Nový predseda Regionálnej rady Pavol Janček hovoril obšírne 
o svojich zámeroch vo vedení RR, o zvýšení členského, poistení turistov 
a o iných praktických záležitostiach týkajúcich sa činnosti turistických klubov. 
Do diskusie sa zapojili aj Ing.Zuzana Holáková a Peter Kňaze ml. Medzitým 
sa už na stoloch objavilo bohaté občerstvenie, ktoré pripravili členky klubu. 
Tak, ako po iné roky si turisti pozreli prezentáciu činnosti za uplynulý rok 
prostredníctvom projekcie, ktorú tak ako vždy zabezpečil Peter Dobiaš. 
Na schôdzi sa obnovovalo členstvo v klube na nový rok. Je potešiteľné, že 

do klubu sa prihlásili aj nové členky a členovia. Okrem iných aj starostka 
obce Ing.Sasková. Záujemcovia si mohli zakúpiť šiltovky s logom klubu, 
objednávali sa nové klubové tričká. Kronikár klubu Emil Sasko predostrel 
výsledky svojej práce za uplynulý rok. Tí, čo si v kronike listovali a čítali texty 
v nej napísané uznanlivo pokyvovali hlavou... „Emil to robí naozaj skvele !“ 
Bohatý program výročného stretnutia turistiek, turistov, ako i náhodných 
návštevníkov a hostí ktorí naň prišli trval do neskorých večerných hodín.

Zopár čísiel
KST Ostrá mal v uplynulom roku 88 členov. Zorganizoval celkom 17 oficiálnych 
podujatí. Zúčastnilo sa na nich celkom 588 ľudí. Priemer na jedno podujatie 
- 35 účastníkov. Pravidelných mesačných schôdzí sa uskutočnilo jedenásť. 
Priemerne sa na jednej schôdzi zúčastnilo 13 ľudí. Tu bol zaznamenaný 
značný pokles v účasti, veď v roku 2013 bol priemer 21 ľudí.

Bohatá činnosť
Na vymenovanie všetkého, kde turisti boli, aké výsledky dosiahli, na čom 
sa organizačne podieľali, kedy a kde brigádovali a ešte mnoho iného by 
v týchto novinách nebolo asi ani miesto. Napokon, nie je to ani potrebné. 
Veď o všetkom podstatnom pravidelne do Nového Clusu píše celkom päť 
ľudí z prostredia klubu. V prvej polovici roka sa ešte sporadicky niečo objavilo 
aj v regionálnom týždenníku Tempo a z dvoch oficiálnych akcií klubu boli 
reportáže aj s fotografiami uverejnené v dvojtýždenníku naše novinky.

Peter Maťašeje
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Na piatok 30.január 2015 sa deti veľmi tešili, preto-
že bol pre ne výnimočný, iný. Akciu P Á R A Č K Y 
si vyžiadali samé deti. Od detí, ktoré zažili páračky 
v MŠ v minulom školskom roku, som dostala  
otázku: „Pani riaditeľka, kedy nám urobíte znovu 
páračky?“ Svojou otázkou ma milo prekvapili  
a vyčarovali úsmev na tvári, pretože  snaha vracať 
sa späť do minulosti s deťmi v MŠ padá na úrod-
nú pôdu. Oslovila som ženy nášho speváckeho 
zboru Chor de Clus a požiadala o spoluprácu pri 
akcii. Spolupráca MŠ a spevokolu  funguje a tak 
sa naša spoločná akcia mohla uskutočniť. Trieda 
sa zmenila na dom v ľudovom štýle, kde gazdiná 
privítala ženy páračky. Ochotné speváčky celú 
akciu spríjemnili nielen páraním peria, ale taktiež 
spevom, do ktorého boli zapojené aj deti. Prišiel 
aj gazda Marian Dobiaš, ktorý spev sprevádzal 
ozembuchom. Deťom priniesol vlastnoručne zho-
tovenú drevenú bábku MARIONETU a oboznámil 
ich  s výrobou bábky.Deti  vymýšľali pre ňu meno. 
Vyskúšali si páranie peria, skákanie do  periny, 

zahrali sa na Kuba, Gorotky a  nechýbal ani tanec. 
Veselá nálada  a zábava ako sa patrí, atmosféra 
ozajstných páračiek aj s oldomášom na záver. Bol 

to deň, ktorý zanechá v deťoch a nás všetkých milé 
spomienky. Ďakujem ochotným  ženám: Mgr. Márii 
Zajacovej, Márii Šusterovej, Gabriele Tresterovej, 

Eve Hrdej, Ing. Lýdii Poliačikovej a Marianovi Do-
biašovi za vytvorenie príjemnej atmosféry v našej 
MŠ. Svojou účasťou na páračkách v MŠ nás poctila  
aj starostka  Ing. Tatiana Sasková, ktorá tiež deti 
podporila v tanci. Ďakujeme.

Darina Halmová, riaditeľka MŠ Veľký Klíž

FAŠIANGOVÝ SPRIEVOD DETÍ MATERSKEJ ŠKOLY OBCOU
Dňa 12.2.2015 sme si vychutnali s deťmi fašiangový sprievod po de-

dine. Blížili sa dni pred Popolcovou stredou kedy vrcholí fašiangové 
obdobie plné veselosti a zábav. Hudobné nástroje /ozembuch, hrkálky, 
basa,/ ako aj zvieratá /koza, turoň/ ktoré sme si zhotovili s deťmi nás 
sprevádzali pri speve fašiangových piesní obcou. V sprievode spolu 
s deťmi išli aj niektorí rodičia a ľudia z obce nás čakali na ulici, aby tak 
vyjadrili podporu našim deťom. Radosť detí bola veľká keď boli pozvaní 
do domácností na pohostenie a ešte väčšia keď na ražeň dostali klobásu, 
slaninu a samozrejme nechýbali ani sladkosti, ktoré si za spev vyslúžili. 
Na obecnom úrade nás očakávali a deti ponúkli s teplým čajom, a po-
hostením. Predniesli tu svoj fašiangový program a po krátkom oddychu 
sme sa vrátili späť do MŠ, aby sme zaviazaním hudobných nástrojov 
dali koniec zábavám, karnevalom až do Veľkej noci.

Darina Halmová, riad. MŠ

DRUHÝ ROČNÍK PÁRAČIEK V MŠ
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T U R I S T I  N A  O S T R E J
Február je pre našich turistov mesiacom, keď si nenechajú ujsť tradičnú akciu 
„Ostrá ide na Ostrú“. Keďže tento rok pani Zima konečne ukázala po dlhšej dobe 
svoju pravú tvár, čakala nás typická zimná túra.

Nedeľné ráno nás víta pekným slnečným počasím a predseda krátkym príhovorom. Vyrážame spolu 
smer Dolina a urbárska cesta. Tentoraz bez hostí, oznam v rozhlase nie našou vinou nebol uverejnený 
a tak nemohol prilákať turistov z iných obcí a miest. Ale aj medzi našincami sa objavili nové tváre, čo 
nás samozrejme teší. Verím, že nie naposledy.
Urbárska cesta je napoly pokrytá ľadom, ale to nás nemôže zastaviť. Zastavujeme ale pri odbočke 
do lesa. Ako každý rok aj teraz nás prišiel pozdraviť pán Smatana, ktorý okrem pár milých slov 
nezabudol na svoj zvyk a priniesol aj odkaz do vrcholovej knihy. Na chodníku lesom nás už čaká 
trochu mokrý sneh. Krátky strmý výstup na vrchol Malej Ostrej dáva zabrať. Odmenou sú pekné 
výhľady do okolia. Ale nepríjemný studený vietor 
nám nedáva možnosť pobudnúť dlhšie. Rýchla 
spoločná fotka a rovnako rýchly zápis do knihy 
a už zostupujeme do závetria. Znovu sme v Do-
line a pomaly stúpame na Vrchhoru. Tá nás víta 
bielou snehovou pokrývkou, asi 20cm. To nám 
ale nebráni založiť oheň a opiecť si prinesené 
dobroty. Prichádza posledný účastník, trochu 
neskôr, ale sľúbil a prišiel. Počet účastníkov sa 
tým zastavuje na čísle 26.
Z ohňa mizne posledná klobáska a slaninka a to 
je signál na návrat. Ešte krátke zastavenie pri vy-
hliadke na Malú Ostrú a už zakrátko sme naspäť 
v dedine. Lúčime sa s úsmevom, veď túra v typicky 
zimnom počasí patrí vždy medzi vydarené.

Text – Vladimír Sasko
Foto – Dana Smatanová
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POĎAKOVANIE
Veľké „ĎAKUJEME“ patrí všetkým 

občanom našej obce, ktorí nám ochotne 
prejavili svoju priazeň tým, že pre nás pri-
pravili množstvo fašiangových dobrôt počas 
fašiangovania po dedine. Verte nám, boli 
sme milo prekvapení.

Ešte raz ďakujeme. Za všetkých fašian-
govníkov Mária Šusterová

Vladimír Gašparových

ZHODNOTENIE MOTOKROSOVÉHO TÍMU 
OŠK - AMK V SEZÓNE 2014

Keď porovnám túto sezónu 
s predchádzajúcou, musím skonštatovať, že zra-
nenia v tejto sezóne jazdcov obchádzali.
Kategóriu MX1 jazdil Pavol Hudok na motocykli 
CR 500cm3 dvojtakt. Odjazdil šesť pretekov MX 
Tour Západná zóna a s počtom bodov 134 obsadil 
výborné 3.miesto spomedzi 30 klasifikovaných 
jazdcov. Zúčastnil sa na preteku o pohár starostu 
obce Nitrianske Rudno, kde v triede MX1 skončil 
druhý. Vo veku 36 rokov podal výborný výkon, 
keď jazdil s pretekármi od 20 do 40 rokov. Ako 
mi spomínal, toto umiestnenie si cení najviac 
v jeho 10-ročnej športovej kariére. Keďže nejazdil 
SP Východnú zónu v Slovenskom pohári skončil 
na 11.mieste so 67 bodmi.
Kategóriu MX2 jazdil Tomáš Valach na motocykli 
Kawasaki 250cm3 štvortakt. Odjazdil 6 pretekov 
MX Tour Západná zóna, kde pretekalo 25 klasi-
fikovaných pretekárov. Tomáš získal 171 bodov 
a obsadil výborné 3.miesto. V Slov. pohári bol 
druhý s 233 bodmi. Hodnotený bol aj vo Východ-
nej zóne, kde odjazdil tri preteky. V MM SR odjazdil 
6 pretekov, získal 126 bodov a obsadil 5.miesto, 
medzi Slovákmi bol tretí. Podal výborný výkon. 
V tejto sezóne pôjde MX1 na motocykli Honda 
450cm3.
Kategóriu MX1 – hobby jazdil Marek Najman 
na motocykli KTM 450cm3 štvortakt. Odjazdil 
5 pretekov MX Tour Západná zóna a s počtom 
bodov 198 skončil na výbornom 1.mieste. V SP 
obsadil 5.miesto so 113 bodmi. Východnú zónu 
nešiel. V kontrolnom preteku v Ješkovej Vsi skončil 
druhý. Podal výborný výkon.

Kategóriu MX2 hobby jazdil Andrej Stanko 
na motocykli KTM 150cm3 dvojtakt. Pre zdravotné 
problémy odjazdil len dva preteky a s 23 bodmi 
skončil na 48.mieste. V Ješkovej Vsi na kontrolnom 
preteku skončil piaty. Celkovo jeho výkon hodnotiť 
nebudem, pretože mal zdravotné problémy.
Kategóriu MX2 hobby jazdil Lukáš Brázdil 
na KTM 150cm3 dvojtakt. Odjazdil 1 pretek MX 
Tour Západná zóna a skončil na 53.mieste a vo 
Východnej zóne 1 pretek, kde nebodoval. Lukáš 
jazdil rekreačne. V nadchádzajúcej sezóne s ním 
v tíme nerátam.
Kategóriu MX4 jazdil Bc. Rudolf Mihaleje na mo-
tocykli Honda 450cm3. Odjazdil 6 pretekov MX 
Tour Západná zóna a so 42 bodmi skončil na 20.
mieste spomedzi 46 kvalifikovaných jazdcov. 
O pohár starostu N. Rrudno skončil desiaty 
a na kontrolnom preteku v Ješkovej Vsi obsadil 
9.miesto. Podal spoľahlivý výkon.
Kategóriu MX2 jazdil Róbert Guoth na Kawasaki 
250cm3. Odjazdil 4 preteky MX Tour Západná 
zóna a s 81 bodmi skončil deviaty spomedzi 25 
kvalifikovaných pretekárov. O pohár starostu 
obce N. Rudno bol druhý a podal dobrý výkon. 
V nasledujúcej sezóne pôjde MX1 na KTM 350cm3.
Kategóriu MX2 mal jazdiť Peter Obert, ktorý mi 
v polovici sezóny hovoril, že jazdiť pôjde. Ale ja 
som ho nikde na závodoch nevidel a tak za náš 
klub v novej sezóne jazdiť nebude.

Na záver chcem jazdcom poďakovať za repre-
zentáciu a popriať im mnoho športového šťastia.

Hodnotil M. Hudok st., manažér AMK

FUTBALISTI HODNOTILI
V piatok 20. februára 2015 sa členovia výboru 

OŠK – futbalový oddiel a priaznivci tohto obľú-
beného športu stretli v zasadačke kultúrneho 
domu na výročnej schôdzi. Viedol ju Ing. František 
Bokor. V úvode privítal všetkých prítomných, 
medzi nimi aj starostku našej obce Ing. Tatianu 
Saskovú a starostu Ješkovej Vsi Pavla Greguša. 
Navrhnutý program schôdze bol schválený. Jeho 
súčasťou bola aj správa o činnosti za rok 2014, 
ktorú predložil predseda Jozef Bielich. Správu 
revíznej komisie podal Ján Najman st. Prítomní 
si vypočuli aj hodnotenie jednotlivých družstiev. 
Žiakov hodnotil Pavol Michal, dorast Ing. Michal 
Stanko a áčko zhodnotil Mgr. Ján Najman, kto-
rého správu prečítal Jozef Bielich. Informácie 
o použití a stave finančných prostriedkov podala 
Ing. Zuzana Holáková. Doterajší predseda odstú-
pil a plénum navrhovalo viacerých kandidátov 
na tento post. Žiaden z nich však tento neprijal. 
Jeden navrhnutý kandidát si nechal čas na roz-
myslenie. Do výboru OŠK – FO boli prijatí dvaja 
noví členovia – Anton Siegert ml. a Dušan Belica 
z Ješkovej Vsi. Po diskusii Ing. Bokor zasadnutie 
ukončil. Nasledovala voľná diskusia pri malom 
občerstvení.

zh

DO POZORNOSTI !
Všetkým našim dopisovateľom a spolu-

pracovníkom dávame do pozornosti dátum 
uzávierky marcového čísla. Bude 30. marca 
z toho dôvodu, že chystáme vydanie veľko-
nočného čísla. Príspevky prosíme doručiť 
do 27. marca2015.  red. 


